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Poštovana Gospođo, poštovani Gospodine, 

 

Veoma me je obradovala inicijativa Valjevske gimnazije i podružnice Društva matematičara 
Srbije iz Valjeva da se Dr. Vojislavu Andriću dodeli Nagrada grada Valjeva. Ja srdačno i 
bezrezervno podržavam tu inicijativu, i moje obrazloženje navedeno je u ovom pismu. 

Kao učenik Valjevske gimazije 1984-1988. god., bio sam takmičar i osvajač nagrada na 
republičkim i saveznim takmičenjima iz matematike, bio sam uključen u organizaciju letnjih i 
zimskih škola matematike, i trenirao sam rukomet, tako da sam ja neposredan svedok izuzetnog 
doprinosa Dr. Vojislava Andrića Valjevu i društvu uopšte. Smatram da je on ne samo idelan 
kandidat za ovu nagradu, nego da je ova nagrada trebala da mu bude dodeljena mnogo ranije. 
Zato mislim da bi vaša odluka o dodeli nagrade ove godine trebala da bude laka i očigledna. 

Dr. Vojislava Andrića sam upoznao davne 1983. godine kada sam se po prvi put, kao učenik 
sedmog razreda, kvalifikovao za republičko takmičenje iz matematike. On je bio ljubazan da me 
sa grupom ostalih kvalifikovanih osnovaca preveze do Obrenovca gde se održalo takmičenje. Na 
osnovu razogovora koji se vodio u automobilu, shvatio sam tada da je on neko mnogo važan, od 
koga se može naučiti mnogo. U srednjoj školi, moje razmišljenje se potvrdilo kao tačno.  

Dr. Andrić, u mojim srednjoškolskim danima znan kao „Mađar“, pomogao je reorganizaciju 
Valjevske gimnazije i učinio je jednom od najmodernijih i najnaprednijih u bivšoj Jugoslaviji. 
Mi smo, u gimnaziji, među prvima imali račanarsko odeljenje sa kompjuterom za svakog 
učenika u učionici, i među prvima smo uveli aktivno programiranje u nastavu. Obrazovni nivo 
učenika koji su izlazili iz gimazije u to vreme bio je takav da su skoro svi bez problema upisivali 
falkultete, i ime Valjevske gimnazije bilo je prepoznatljivo daleko izvan granica Srbije, tj. širom 
cele Jugoslavije. Mnogi gimnazijalci iz tog vremena danas su uspešni profesionalci, poznati i 



 
 

priznati širom sveta. Dr. Andrić je Valjevskoj gimnaziji obezbedio odlične uslove za razvoj 
talenata i neprekidno motivisao đake da napreduju. Dr. Andrić je pokazao ne samo odlične 
organizacione sposobnosti, nego je bio i pravi mentor uvek spreman da sasluša učenika i da mu 
pomogne. Činjenica da je bio bivši igrač rukometa u vreme kada je Metaloplastika vladala 
Evropom, a reprezentacija svetom, dala je nadahnuće mnogima da se bave sportom pored 
uobičajenih školskih aktivnosti. Bio je uvek apsolutni zaštitnik učenika, i praktično jedino 
neslaganje koje smo mi đaci matematičkog odeljenja imali sa njegovim načinom vođenja škole 
je bilo po pitanju igranja preferansa (mi smo tad smatrali da ga treba igrati u školi...). 

Na polju matematike on je bio inspirator za mnoge generacije. Pripreme za takmičenja u Petnici i 
oslobađanje od školskih obaveza tokom priprema bile su ključne u mojim uspesima na 
republičkim i saveznim takmičenjima. Njegovi saveti i prekori svakako su pozitivno uticali na 
mene i na mnoge druge učenike.  

Organizovanjem zimskih i letnjih škola iz matematike omogućio je mnogim mladim ljudima do 
dođu u dodir sa ovom disciplinom. One su bile veoma inovativne, kvalitetne i ispred svog 
vremena, u šta sam se uverio od kada radim u Americi i kada poredim naše letnje i zimske škole 
sa naporima koji se ovde vode na promociji matematike kod mladih. 

Na kraju, hteo bih da napomenem da su sve gore pomenute aktivnosti privlačile mnoge mlade 
ljude da posete Valjevo i Valjevski kraj, da ga upoznaju, zavole i zapamte. Mnogi su se divili 
lepotama Valjeva, hvalili Divčibare i Petnicu, a oni stariji (moja generacija) pravili su i šale na 
račun izgleda stare autobuske stanice. I svi su naučili da mi nismo Valjevčanke i Valjevčani, 
nego Valjevke i Valjevci. 

Kada nakon svih ovih godina pomislim na sve što je Dr. Andrić uradio za mlade Valjevke i 
Valjevce u oblasti obrazovanja, na promociji grada, i u struci, zaista mislim da je on osoba 
kojom bi trebalo da se ponosimo i koja bi s pravom i zaslugom trebala da bude nagrađena 
najprestižnijom nagradom našeg grada. Stoga ja od sveg srca i bez ikakve rezerve, u potpunosti 
podržavam inicijativu Valjevske gimnazije i podružnice Društva matematičara Srbije iz Valjeva 
da se Dr. Vojislavu Andriću dodeli Nagrada grada Valjeva. 

 

Srdačno vaš, 

 

 

Dr. Branko Glišić, zauvek Valjevac 
Docent Univerziteta Prinston (Princeton University), Sjedinjene Američke Države  

 

  


